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مراسم نخستین سالگرد درگذشت ارشا اقدسی 
در حالی برگزار شد که مادر او از آرزوی پسرش 
برای تاسیس یک مدرسه بدلکاری سخن گفت 
و مازیار میری از غیبت ستاره های سینما در این 
برنامه گله کرد. سیدجواد هاشمی در ابتدا بیان 
داشت: عجیب است که یکسال گذشت و برای 
برخی از شما هیچ روزی بدون ارشا نگذشت و 
چقدر گفتیم یادش بخیر و خدا رحمتش کند. 
کسی میان شما نیست که از او به خوبی یاد نکند و 
قطعا جایگاه او بهشت است و ما برای دوری است 
که ناراحتیم و اشک می ریزیم و جای خالی او را 
سخت یادآوری می کنیم اما برای او که جایش 
خوب است، سخت نخواهد بود. کسانی که به 
مرگ نگاه عجیب داشتند برای یادبودشان باید 
جشن گرفت و غم گساری نکرد. در ادامه امیر 
میرآخوری مدیر گروه سیزده و از دوستان نزدیک 
»ارشا اقدسی« اظهارکرد: همه شما دوست 
ارشا بودید و اگر غیر از این بود اینجا نبودید و 
بسیاری از افراد می توانستند بیایند و نیامدند. 
دست تک تک کسانی که در این یکسال برادرانه 
به ما کمک کردند را می بوسم. وی افزود: یکسال 
است که در موقعیت های مختلف و در لوکیشن ها 
خاطرات و عکس هایمان را از ارشا مرور می کنیم 
و حالمان خوب نیست. اگر خود ارشا هم اینجا بود 
قطعا کاری می کرد که حال شما هم عوض شود. 
سینمای ایران گوهری را از دست داد که حالا 

حالاها جایش پر نمی شود. 

 آرزوی برادرم را برآورده کنید
بعداز پخش کلیپی از فعالیت های ارشا، رعنا 
اقدسی، خواهر این بدلکار فقید بیان کرد: متاسفانه 
سال گذشته نتوانستم برای وداع با ارشای عزیزتر 
از جانم خود را برسانم و از راه دور شاهد بدرقه او 
توسط یاران و مردم ایران عزیز بودم. امیدوارم تیم 
بدلکاری ۱۳ قوی تر از گذشته به کار خود ادامه دهد 
و باعث افتخار همه ما و ارشا عزیز شوند. از صمیم 
قلب آرزو می کنم آخرین و مهم ترین آرزوی ارشا، 
به حقیقت پیوندند و رشته بدلکاری هم به جشنواره 
فیلم فجر اضافه شود. یادم می آید به او می گفتم چرا 
حرص و جوش این موضوع را می خوری و لابد بعد از 
آن هم می خواهی سر کاندیداشدن و جایزه گرفتن 
حرص بخوری و او می گفت این رشته اضافه شود، 
بقیه مسائل مهم نیست. از عزیزانی که اینجا حضور 
دارند و صدای مرا می شنوند تقاضا دارم که آرزوی 
کسی که میان ما نیست به حقیقت بپیوندد. در 
بخش دیگری از این مراسم رضا بنفشه خواه بیان 
داشت: به نظرم برای رفتن ارشا بسیار زود بود و 
او می توانست ۴۰ سال دیگر توانایی اش را به رخ 
بکشد. پس از آن مهنوش مرادی همکار ارشا 
اقدسی در تیم گروه ۱۳ اظهارکرد: خوشحالم اینجا 
هستم وظیفه خود می دانم که در همه آدم هایی که 
کنار ما بودند و همچنین از کسی که زحمات زیادی 
کشیده و هیچ وقت نخواسته دیده شود؛ حسام 
وهابی تشکر کنم. حسین سلیمانی بازیگر هم بیان 
داشت: اگر امروز ارشا در این مراسم بود از سالن 

بیرون می رفت زیرا دوست نداشت از او تعریف شود، 
او آدم قدرشناسی بود و دوست داشت دیده شود 
ولی با کارش خود را ثابت می کرد. از موزه سینما 
برای برگزاری چنین مراسمی بدون بوروکراسی و 
ایجاد ویترینی برای ارشا عزیز تشکر می کنم. در 
ادامه محمد فلاح یکی از طرفداران ارشا اقدسی 
تابلویی را به مادر وی هدیه داد و مادر ارشا آن را 
به موزه سینما اهدا کرد. فرزانه موجودی مادر ارشا 
اقدسی نیز طی سخنانی گفت: تولد ارشا به خانواده 
ما نشاط خاصی بخشید. پدرش از بازیگوشی های 
او لذت می برد و او که خود ورزشکار بود پایه برخی 
از شیطنت های او بود. خواهرش که ۶ سال از او 
بزرگ تر بود از او طرفداری می کرد و مجالی برای 
مواخذه من باقی نمی گذاشت. ارشا خواهرش را 
بسیار دوست داشت عاقبت تدبیر این شد که از 
زبان خواهر که دارای نفوذ کلام در ارشا بود او را 
از کاری منع و به کاری تشویق کنم. وی ادامه داد: 
او در کودکی با کاراکترهایی که در انیمیشن ها 
می دید همذات پنداری می کرد و ساعت ها سرگرم 
می شد. کودکی او با اسبی خیالی، تفنگی که بر 
دوش داشت و خمیری که از آن اشکال مختلفی 
می ساخت سپری شد. علاقه او به ورزش های 
رزمی باعث شد به ورزش آیکیدو روی آورد و بعدها 
گفت من کودکی بسیار خوبی داشتم. سال ها بعد 
همزمان با بورسیه شدن به ایتالیا عازم شد و شاگرد 
پیمان ابدی شد. او تیم بدلکاری خود را با نام تیم 
۱۳ راه انداخت و معتقد بود ۱۳ عددی است مانند 
تمام اعداد دیگر و نحس نخواهد بود. او با بدلکاری 
فیلم جیمز باند در ۲۰۱۳ جهانی شد و یکی از ۵ 
نفر رکوردداران چپ کردن ماشین شد. وی ادامه 
داد: او بدلکاران را لایق جایزه سینمایی می دانست 
و نادیده گرفتن این صنف پرخطر را غیر قابل توجیه 
می خواند و دوست داشت مدرسه بدلکاری برای 
نیروهای مستعد احداث شود. او پسری جسور و 
معتقد بود مرگ اتفاق زیبایی است که فقط یکبار 
رخ می دهد. وقتی دچار سانحه و مرگ مغزی شد 
متأسفانه طراح انگلیسی آن فیلم اتفاق را برعهده 
نگرفت. مرگ ارشا همانطور که می خواست به 
موازات زندگی اش رقم خورد و همان طور که 
قهرمان زندگی کرد مانند قهرمان هم مرد و بعداز 
مرگ اعضای او به بیمارستان اهدای عضو در لبنان 
سپرده شد و او در یک روز گرم تابستانی ۱۳ مرداد 

۱۴۰۰ از دنیا رفت.

شهاب حسینی در 
»کوه های دوردست«

سخنگوی وزارت دفاع چین از آمریکا درخواست کرد منافع 
حیاتی و نگرانی های پکن را جدی گرفته و توهم کنترل چین 
از طریق تایوان را کنار بگذارد. به گزارش فارس، به نوشته 
خبرگزاری »اسپوتنیک«، »ووکیان« سخنگوی وزارت دفاع 
چین اعلام کرد: »جمهوری خلق چین از آمریکا می خواهد 
به شکل واقعی منافع حیاتی و نگرانی های جدی پکن را در 
نظر گرفته و این توهم را کنار بگذارد که می تواند با استفاده از 
تایوان، چین را کنترل کند.« این مقام نظامی چین همچنین 
به آمریکا توصیه کرد: »در مسیر اشتباه، بیشتر و بیشتر گام 
برندارد. ایالات متحده از یکسو بحران سازی می کند و از سوی 
دیگر بر لزوم کنترل و مدیریت آن تأکید می کند.« کیان 

افزود: »آنها به دنبال بهانه و سرپوش برای بیانیه ها و اقدامات 
غلط و تحریک آمیز، تهییج جامعه، انحراف افکار عمومی و 

تحریف واقعیت و تلاش برای انداختن مسئولیت بر شانه 
دیگران هستند.« سخنگوی وزارت دفاع چین با اشاره به 
رزمایش های چند روز اخیر اطراف تایوان که خشم آمریکا 
را برانگیخته گفت: »این اقدامات متقابل چین، هشداری 
ضروری به تنش زایی آمریکا بود.« وی پاسخ  چین به این 
اقدامات تحریک آمیز را »اقداماتی موجه با هدف محافظت 
از حاکمیت و امنیت ملی و پاسخ هایی معقول و مناسب« 
توصیف کرد. ارتش چین )دوشنبه( اعلام کرد رزمایش در 
آسمان و آب های پیرامون تایوان ادامه دارد. جناح شرقی 
»ارتش آزادی بخش چین« در این باره اعلام کرد در ادامه این 
رزمایش ها، حملات دریایی و انهدام زیردریایی های دشمن 
را تمرین خواهد کرد. در این رزمایش ها که در واکنش به سفر 
تحریک آمیز »نانسی پلوسی« رئیس مجلس نمایندگان 
آمریکا به تایوان اجرا شده است، روز یکشنبه ۶۶ فروند 
هواپیمای جنگی به سمت این جزیره خودمختار هجوم برده 

و ۲۲ فروند از آنها از خط پدافند هوایی تایوان گذر کردند.

 سخنگوی وزارت دفاع چین: 

آمریکا توهم کنترل چین از طریق تایوان را کنار بگذارد

در مراسم نخستین سالگرد درگذشت مطرح شد

آرزوی »ارشا اقدسی« برای تاسیس مدرسه بدلکاری
 ایرج محمدی، تهیه کننده »سینگو«: 

منتظر تعیین تکلیف جشنواره هستیم
ایرج محمدی اظهارکرد که برای اکران عمومی فیلم 
»سینگو« در انتظار تعیین تکلیف برگزاری جشنواره 
فیلم های کودک و نوجوان اصفهان در سالجاری هستند. 
تهیه کننده فیلم سینمایی »سینگو« به کارگردانی علیرضا 
محمدی که خردادماه امسال پروانه نمایش دریافت کرده 
است، درباره برنامه ریزی برای اکران عمومی این فیلم 
گفت: »سینگو« فیلمی در حوزه کودک و خانواده است 
که خوشبختانه بعد از دریافت پروانه نمایش از سازمان 
سینمایی از سوی جشنواره زلین در جمهوری چک پذیرفته 
شد و در بخش های مختلف هم توانست کاندیدای دریافت 
جایزه شود.  وی ادامه داد: امید داریم جشنواره فیلم های 
کودک و نوجوان اصفهان هم امسال برگزار شود تا این 
فیلم در این رویداد هم حضور داشته باشد و بعداز آن برای 
اکران عمومی آن برنامه ریزی داشته باشیم. در فضایی فعلی 
ورود فیلم به چرخه اکران خیلی برای ما جذابیتی ندارد 
و منتظریم تا ببینیم جشنواره اصفهان برگزار می شود 
یا خیر؛ اگر برگزار شد، بعداز حضور در جشنواره آن را 
اکران می کنیم. تا آن زمان فیلم در جشنواره های دیگر 
هم حضور خواهد داشت و بعد از آن فکری برای اکران 
می کنیم. محمدی در پاسخ به اینکه »سینگو« بیشتر 
مناسب مخاطب کودک است یا نوجوان افزود: می توان 
گفت این فیلم در ژانر خانوادگی است و گروه های سنی 
کودک، نوجوان و خانواده ها می توانند مخاطب آن باشند. 
این تهیه کننده سینما در ادامه گفت: سینمای کودک امروز 
ما تا حدود زیادی یک سینمای آسیب دیده است و نیاز به 
یک عزم جزم وجود دارد تا جوان ترها همت کنند، وارد این 
حوزه شوند و کارهایی را به سرانجام برسانند که هم مخاطب 
داشته باشد و هم استانداردهای لازم در آنها رعایت شده 
باشد. تولید فیلم کودک برای مخاطبان امروز سینمای 
ایران لازم است؛ هم از نوع کارهای انیمیشنی، هم کارهای 
عروسکی و هم تولیدات ترکیبی و رئال. وی تأکید کرد: هنوز 
هستند افرادی که در حوزه کودک کار کرده و می کنند و 
علاقه مندی های خود را هم نشان داده اند اما این جریان نیاز 
به حمایت مسئولان و حتی صنوف دیگر سینمایی مانند 
پخش کننده ها و سینماداران دارد. محمدی درباره زیان ده 
بودن تولیدات کودک در سال های اخیر هم گفت: متأسفانه 
این مساله درست اما واقعیت این است که غیر از فیلم های 
کمدی، باقی فیلم های دیگر سینمای ایران هم همین 
شرایط را دارند. اگر بتوانیم به ترکیبی از سینمای کمدی 
و فیلم کودک برسیم شاید اتفاقات مبارکی برای سینما 
کودک هم رخ دهد. باید بتوانیم گونه ها و ژانرهای مختلف 
را در سینما داشته باشیم و نباید تنها به فیلم کمدی اکتفا 
کنیم. اگر این تفکر که تنها فیلم کمدی به سود می رسد، 
در سینما ما غالب شود، دیگر باید دست تسلیم بالا ببریم و 

دیگر حرفی برای گفتن نخواهیم داشت.

 حضور »تفریق« 
در جشنواره های خارجی 

مدیرکل دفتر نظارت بر عرضه 
و نمایش فیلم سازمان سینمایی از 
بلامانع بودن حضور فیلم سینمایی 
»تفریق« به کارگردانی مانی حقیقی 
در جشنواره های خارجی خبر داد. 
روح ا... سهرابی گفت: حرکت بر مدار 
قانون به نفع سینماگران است و از 
حواشی احتمالی که ممکن است دامن 
آثار یا صاحبان آثار را بگیرد، جلوگیری 
می کند. وی با اشاره به حضور فیلم 
سینمایی »تفریق« در جشنواره های 
خارجی عنوان کرد: »تفریق« نسبت 
به درخواست صدور پروانه نمایش 

اقدام کرده است.

بیـــن المـــلل

رسانه های افغانستان اعلام کردند که نیروهای پاکستانی 
و طالبان در مرز دیورند با یکدیگر درگیر شده و به تبادل 
آتش پرداختند. به گزارش فارس، منابع خبری از وقوع 
درگیری میان نظامیان پاکستان با طالبان در مرز مشترک 
افغانستان خبر دادند. نجیب ا... حنیف، رئیس اطلاعات و 
فرهنگ ولایت کنر گفت: در منطقه بن شاهی شهرستان 
دانگام این ولایت نیروهای طالبان و نظامیان پاکستان به 
سمت یکدیگر شلیک کردند. حنیف افزود: در این درگیری 
به کسی آسیب نرسیده و این تنش اکنون به پایان رسیده 

است. این مقام طالبان درباره جزئیات این حادثه اظهارکرد: 
درگیری پس از تلاش ورود نظامیان پاکستان به داخل مرز 
افغانستان در خط دیورند رخ داده است. وی گفت: مقامات 
ارشد طالبان قرار است در این خصوص با مقامات اسلام آباد 
گفت وگو کنند. مردم محلی نیز می گویند که درگیری میان 
نظامیان طالبان و پاکستان تا نیمه های شب ادامه داشته 
و دو طرف از سلاح سنگین در این تنش استفاده کردند. 
پاکستان اعلام کرده است که در حال فنس کشی مرز 
مشترک با افغانستان بوده و تاکنون به این دلیل چندین بار 

میان نظامیان دو کشور درگیری رخ داده است. این در 
شرایطی است که هفته گذشته نیز تنشی میان طالبان و 
مرزبانان ایران رخ داده بود. یک مقام امنیتی »نیمروز« در 
این باره توضیح داد: نیروهای طالبان در منطقه نزدیک به 
مرز ایران در هنگام گشت زنی با نیروهای مرزبانی طرف 
مقابل درگیر شده و طرفین به تبادل آتش پرداختند. وی 
افزود: در این درگیری یک عضو طالبان کشته و یک نفر 
دیگر زخمی شده و خساراتی نیز به مناطق مسکونی وارد 
شده است. این منبع امنیتی درباره دلیل بروز این تنش 
نیز گفت: نیروهای مرزبانی ایران اعلام کردند که منطقه 
گشتزنی نیروهای طالبان جزو خاک ایران بوده و نیروهای 

طالبان حق ورود به این منطقه را ندارند.

 وقوع درگیری میان طالبان و نظامیان پاکستان 

  مصادره اموال 
رئیس جمهور اسبق قرقیزستان

معاون صندوق مدیریت اموال دولتی تحت وزارت اقتصاد 
و دارایی جمهوری قرقیزستان از مصادره برخی از دارایی های 
رئیس جمهور اسبق این کشور خبر داد. به گزارش فارس، »قنات 
ریسکولف« معاون صندوق مدیریت اموال دولتی تحت وزارت 
اقتصاد و دارایی جمهوری قرقیزستان گفت: تعدادی از اموال 
مصادره شده »آلماس بیک آتامبایف« رئیس جمهور اسبق به 
مالکیت دولت درآمد. بنابراین، بر اساس رأی دادگاه منطقه 
پروومایسکی بیشکک مورخ ۲۳ ژوئن ۲۰۲۰، و همچنین اجرائیه 
صادر شده توسط دادگاه منطقه پروومایسکی بیشکک در تاریخ 
۲۶ مارس ۲۰۲۲، تعدادی از اموال رئیس جمهور اسبق این کشور 
به نفع دولت مصادره شده است. پیش از این نیز»تمیرلان سلطان 
بیک اف« رهبر حزب سوسیال دموکرات، گفته بود که یک مجتمع 
آموزشی، بهداشتی و ورزشی رایگان برای کودکان نیازمند در محل 
اقامت شخصی آتامبایف در روستای »کوی تاش« افتتاح می شود. 
صندوق املاک دولتی گزارش داد که خانه مصادره شده آتامبایف 
در روستای کوی تاش به مالکیت دولتی درآمد و براساس این خانه 
آنها قصد دارند یک موسسه اجتماعی برای سالمندان افتتاح کنند.
 

در بحبوحه تنش آمریکا و چین
وزیرخارجه کره جنوبی به چین می رود

وزارت خارجه کره جنوبی اعلام کرد برای اطمینان بخشی به 
مقامات چین برای تقویت روابط دوجانبه به رغم افزایش تنش بین 
پکن و واشنگتن پیرامون تایوان، وزیر خارجه این کشور به چین 
سفر می کند. به گزارش مهر به نقل از رویترز، در پی تلاش های 
»یون سوک یول«، رئیس جمهور کره جنوبی برای اطمیان دادن 
به پکن درباره تقویت روابط دوجانبه، به رغم روابط قوی سئول 
با آمریکا و تنش ها پیرامون جزیره تایوان، »پارک جین«، وزیر 
خارجه کره جنوبی برای اولین بار به کشور چین سفر می کند. 
بنا بر اعلام وزارت خارجه کره جنوبی، سفر پارک به چین ۳ روزه 
است و قرار است در شهر بندری »چنگ دائو« در شرق چین 
با »وانگ .یی«، وزیرخارجه چین دیدار و گفت وگو کند. پارک 
نخستین مقام ارشد دولت جدید کره جنوبی است که به چین 
سفر می کند. دولت جدید کره جنوبی از ماه می کار خود را آغاز 
کرده است. به نوشته رویترز، سفر وزیر خارجه کره جنوبی پس از 
ابراز خشم و عصبانیت پکن از سفر هفته گذشته »نانسی پلوسی«، 
رئیس نمایندگان آمریکا به تایوان انجام می شود. نانسی پلوسی 
هفته گذشته در سفر به کشورهای آسیای شرقی به کشورهای 
سنگاپور، مالزی، کره جنوبی و ژاپن سفر کرد. در سفر پلوسی به 
کره جنوبی، رئیس جمهور این کشور با او دیدار نکرد؛ اقدامی که به 
نوشته رویترز باعث اعتراض برخی از نمایندگان کره جنوبی شد 
که یون سوک یول تحت فشارهای چین با رئیس مجلس نمایندگان 
آمریکا حضوری دیدار نکرده و تلفنی با او گفت وگو کرده است. 
رئیس مجلس نمایندگان آمریکا همچنین وارد جزیره تایوان 
شده بود که به گفته مقامات چین، سفر او ناقض سیاست »چین 
واحد« است. پلوسی، اولین رئیس مجلس نمایندگان آمریکاست 

که در ۲۵ سال گذشته به تایوان سفر کرد.

گــــــزارش
  »پاشینیان« با »علی اف« 
در بروکسل دیدار می کند

همزمان با تشدید تنش در قفقاز جنوبی، رئیس شورای 
اروپا از ملاقات آتی رئیس جمهور جمهوری آذربایجان با 
نخست وزیر ارمنستان خبر داد. به گزارش فارس، رئیس 
شورای اروپا از ملاقات رئیس جمهور، جمهوری آذربایجان 
با نخست وزیر ارمنستان در شهر »بروکسل« در بلژیک 
همزمان با تشدید تنش در قفقاز جنوبی خبر داد. به نوشته 
خبرگزاری »ترندنیوز« »شارل میشل« رئیس شورای 
اروپا گفت: »الهام علی اف«، رئیس جمهوری با »نیکول 
پاشینیان«، نخست وزیر ارمنستان در بروکسل دیدار 
خواهند کرد. میشل در توئیتی نوشت: پیش از نشست 
بعدی در بروکسل، پیگیری گفت وگو و دستیابی به پیشرفت 
ملموس در مورد همه موارد در دستور کار بوده و اتحادیه 
اروپا متعهد به انجام آن است. هم زمان با تشدید تنش بین 
باکو و ایروان، ارتش جمهوری آذربایجان چهارشنبه گذشته 
اعلام کرد که یک عملیات انتقامی را در پاسخ به اقدامات 
تروریستی گروه های مسلح غیرقانونی ارمنستان در خاک 
آذربایجان که منجر به کشته شدن یک نظامی جمهوری 
آذربایجان شد، انجام داده است. این در حالی است که 
همزمان رئیس منطقه قره باغ کوهستانی دستور بسیج و 
آمادگی همگانی نیروهای مسلح خود را اعلام کرد. جنگ بر 
سر منطقه قره باغ کوهستانی در نهم نوامبر ۲۰۲۰ )۱۹ آبان 
۱۳۹۹( با توافق آتش بس به امضای »نیکول پاشینیان«،  
نخست وزیر ارمنستان، رئیس جمهور، جمهوری آذربایجان 
و رئیس جمهور روسیه پایان یافت و روسیه به عنوان میانجی 
این توافق نقش آفرینی کرد. جمهوری آذربایجان در این دور 
از درگیری ها مناطقی از جمله قره باغ را از اشغال ارمنستان 
خارج ساخت. این دو کشور با وجود پادرمیانی روسیه 
همواره در خطوط مرزی درگیری  دارند و طرفین همدیگر را 
به نقض آتش بس و تیراندازی به مواضع هم متهم می کنند. 
با اوج گرفتن درگیری ها در قره باغ کوهستانی، اتحادیه 
اروپا در روزهای گذشته خواستار توقف فوری درگیری ها 
بین نیروهای ارمنستان و جمهوری آذربایجان شد. »پیتر 
استانو« سخنگوی اتحادیه اروپا خواستار توقف فوری 
درگیری های بین نیروهای آذربایجان و ارمنستان در اطراف 
مسیر »لاچین« و سایر نقاط در امتداد خط تماس شد. وی 
اظهارکرد: متأسفانه، این درگیری ها منجر به تلفات جانی و 
جراحاتی شده است. تنش زدایی، احترام کامل به آتش بس 
و بازگشت به میز مذاکره برای جست وجوی راه حل های 

مذاکره ضروری است.

آنتونیو گوترش:

مذاکرات لغو محاصره »غزه« بدون هیچگونه تاخیر برگزار شود
کوتــــاه

دبیر کل سازمان ملل متحد از اعلام 
آتش بس در نوار غزه و توقف درگیری ها 
نقل  به  به گزارش مهر  استقبال کرد. 
کل  دبیر  گوترش  آنتونیو  الجزیره،  از 
سازمان ملل متحد از آتش بس در نوار غزه 
استقبال کرد و از طرفین خواست که به 
آن احترام بگذارند. همچنین گزارشگر 
ویژه سازمان ملل در فلسطین گفت که 
آتش بس گامی در مسیر درست برای توقف 
خونریزی است و ما خواستار احترام به آن 
هستیم. وی افزود: باید همه مجروحان مداوا 
شوند و اجازه ورود کمک های انسانی به نوار 
غزه داده شود. گزارشگر ویژه سازمان ملل 
در فلسطین تاکید کرد که باید مذاکرات 
لغو محاصره غزه بدون هیچگونه تاخیر 

برگزار شود. پیش از این نیز گزارشگر ویژه 
سازمان ملل متحد از این سازمان خواست 
تا در مورد نقض قوانین بین المللی توسط 
رژیم صهیونیستی تحقیق کند. گزارشگر 

ویژه سازمان ملل متحد در مورد اراضی 
اشغالی فلسطین می گوید حملات هوایی 
چند روز گذشته رژیم صهیونیستی به نوار 
غزه نه تنها غیرقانونی، بلکه غیرمسئولانه 

بود. این گزارشگر ویژه سازمان ملل که 
یک کارشناس مستقل مسئول نظارت بر 
نقض حقوق بشر در سرزمین های اشغالی 
فلسطین و ارجاع آن به سازمان ملل است، 
از این نهاد بین المللی خواست تا بررسی 
کند که آیا قوانین بین المللی در غزه نقض 
شده است یا خیر؟ گفتنی است، رژیم 
صهیونیستی از روز جمعه پنجم آگوست 
حمله جدیدی را به غزه آغاز کرده است 
که طی آن شماری از فلسطینی ها ا زجمله 
فرماندهان گردان های قدس را به شهادت 
رسانده و مناطق مسکونی را آماج حملات 
خود قرار داده است. تاکنون براثر این 
جنایات بیش از ۴۱ فلسطینی شهید و ۳۱۱ 

نفر هم زخمی شده اند. 

 بهبود وضعیت شبیه خوانی 
نسبت به ۱۰ سال قبل

مجید خسروآبادی، تعزیه گردان درباره 
پالایش نسخ تعزیه توضیحاتی ارائه داد و 
بر لزوم تاسیس خانه تعزیه به عنوان متولی 
این حوزه از هنرهای نمایشی تاکید کرد. 
مجید خسروآبادی گفت: به جز وقفه ای که 
به دلیل بحران کرونا در اجرای مجالس تعزیه 
به وجود آمد امسال سال چهارم یا پنجمی 
است که در باغ هنر خانه هنرمندان به اجرا 
تعزیه می پردازیم و درواقع بین جامعه هنری 
جاافتاده که ۱۰ شب اول محرم در این مکان 
مجالس تعزیه برپا می شود و بیشتر مخاطبان 
ما هم اهالی هنر هستند تا مردم گذری. این 
تعزیه گردان درباره شرایط این روزهای تعزیه 
در کشور و لزوم جمع آوری نسخ معتبر و 
پالایش آنها عنوان کرد: اگر بخواهم درباره 
ترویج تعزیه و شرایط برگزاری مجالس 
آن صحبت کنم باید بگویم وضعیت امروز 
تعزیه از ۵ یا ۱۰ سال قبل خیلی بهتر است 
که همین پیشرفت ها هم به همت خود 
اهالی تعزیه بازمی گردد، به عنوان مثال 
ما سال ۹۰ کانونی را در سازمان فرهنگی 
هنری شهرداری تهران به نام »کانون کهربای 
تعزیه« ثبت کردیم و از همان سال آموزش 
تعزیه را در دستور کار قرار دادیم و آن را از 
حالت سینه به سینه خارج و نزدیک به ۴۰ 
مجلس تعزیه را پالایش کردیم. همچنین 
حذفیات و هجویات مجالس را گرفتیم و آنها 
را به نسخ اصلی قدیمی بازگرداندیم. نسخ 
قدیمی مربوط به دهه ۴۰ و ۵۰ را پیدا کرده و 
در قالب یک مجموعه در اختیار علاقه مندان 
قرار دادیم تا بتوانند تعزیه اصیل بخوانند. وی 
ادامه داد: یکی دیگر از کارهایی که در زمینه 
ارتقای تعزیه انجام شده این است که موسیقی 
بدون کلام تعزیه را ضبط کردیم و آن را در 
اختیار اهالی موسیقی تعزیه قرار دادیم. 
همچنین تعزیه با ارکستر سازهای ایرانی به 
رهبری فردین خلعتبری را در بوستان آب و 
آتش اجرا کردیم و کارهای دیگری از جمله 
تجلیل از پیشکسوتان تعزیه و برگزاری ۸ 
دوره سوگواره که ثمره اش ۸۳۰ هنرجوی 
تعزیه است که به طور کامل آموزش دیدند 
و می توانند به درستی تعزیه بخوانند. قبل 
از محرم نیز سوگواره بین المللی شبیه خوانی 
را با حضور ۱۲ مجلس تعزیه و گروه های 
شبیه خوانی از عراق و نیجریه برگزار کردیم 
که در نقاط مختلف شهر به صحنه رفت. 
می توان گفت تعزیه وضعیت بهتری نسبت 
به ۱۰ سال قبل دارد اما با این وجود شرایط 

ایده آل نیست. 

شهاب حسینی قرار است در دومین 
فیلم بلند میترا تبریزیان با عنوان 
»کوه های دوردست« در نقش اصلی 
مقابل دوربین برود. شهاب حسینی 
که پیش از این برای حضور در فیلم  
»فروشنده« ساخته اصغر فرهادی 
موفق به کسب جایزه بهترین بازیگر 
مرد جشنواره فیلم کن شده بود، در 
دومین فیلم میترا تبریزیان در نقش 
اصلی ایفای نقش خواهد کرد. »زادوک 
  »StrayDogFilms« نوا« با کمپانی
در لندن تهیه کنندگی فیلم »کوه های 
دوردست« را بر عهده دارد و قرار است 
بین المللی  خریداران  به  فیلم  این 

معرفی شود.


